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Aftrap 

Op woensdag 16 september vond de aftrap plaats voor de Werkgroepen harmonisatie raadseigen 

producten. Deze werkgroepen zijn in het leven geroepen nadat in april in beide gemeenteraden het 

raadsvoorstel over deze harmonisatie had plaatsgevonden. Aan deze werkgroepen namen raadsleden 

van Langedijk en Heerhugowaard deel, evenals medewerkers uit de ambtelijke organisatie 

Werkorganisatie Langedijk en Heerhugowaard en de medewerkers van de beide griffies. 

Harmonisatie is van belang vanwege de aanstaande bestuurlijke fusie tot de nieuwe gemeente Dijk en 

Waard per 1 januari 2022. De werkgroepen leveren diverse producten op, die terug te vinden zijn in 

het Projectplan. Deze producten worden voorgelegd aan de fusieraad, ter pro forma besluitvorming. 

Op deze manier kan de nieuwe gemeenteraad een vliegende start maken. 

Deze nieuwsbrief beschrijft de plenaire aftrap en geeft kort weer wat er per werkgroep besproken is. 

Wat minder goed in woorden te vatten is, is het enthousiasme van de deelnemers en de bereidheid 

om verder te kijken dan de bekende en vertrouwde werkwijzen. Dit geeft een positieve doorkijk naar 

de vervolgbijeenkomsten.  

Deze nieuwsbrief dient om u op de hoogte te brengen van de start van dit proces. Drie maandelijks zal 

er een nieuwsbrief opgesteld en toegezonden worden.  

 

Plenaire aftrap: participatie 

De plenaire aftrap werd verzorgd door Guido Enthoven van het Instituut Maatschappelijke Innovatie 

(IMI) door een prikkelende presentatie van voorbeelden uit het land met betrekking tot burger- en 

overheidsparticipatie. De volgende voorbeelden kwamen aan bod: Verordening op de fora Langedijk, 

Z-battle, Wijkbudget Middelland, Standpuntstemmen, 100 in de Duinpan, Burgerdenktank Den Haag, 

Coöperatieve Wijkraad Groningen, Burgervisitatie Oude IJsselstreek, Kernendemocratie West Betuwe, 

B1000, Verenigde Straten. Bij deze voorbeelden werd steeds de vraag gesteld of dit bruikbaar zou zijn 

voor de nieuwe gemeente Dijk en Waard.  

 

De uitkomsten waren (Van de poll z-battle is de uitkomst helaas verloren gegaan): 

 Zeker niet Niet Zou kunnen Wel  Zeker wel 

Verordening op de 

fora Langedijk 

1 3 6 1 6 

Z-battle  

Wijkbudget 

Middelland 

1 4 16 1 1 

Standpuntstemmen  2 8 9 4 

100 in de Duinpan  4 7 9 2 

Burgerdenktank Den 

Haag 

 1 5 11 5 

Coöperatieve 

Wijkraad Groningen 

 3 16 1  

Burgervisitatie Oude 

IJsselstreek 

 3  11 7 

Kernendemocratie 

West Betuwe 

 2 8 9 4 

B1000  3  11 7 

Verenigde Straten 1 12 8 2  

 

Een aantal initiatieven kon bij de deelnemers op enthousiasme rekenen. Voldoende aanleiding om 

deze verder te onderzoeken. Daar gaat de werkgroep Werkwijze Raad mee aan de slag. 

Na de plenaire sessie gingen de deelnemers in de eigen werkgroepen uiteen om de eerste gedachtes 

met elkaar uit te wisselen. 

 



Werkgroep Facilitering 

Er is van gedachten gewisseld over de vergaderlocatie(s), het raadsinformatiesysteem en de 

apparatuur die in bruikleen gegeven wordt.  

Over de vergaderlocatie is men onverdeeld van mening dat beiden benut moeten gaan worden. De 

wijze waarop wordt nader uitgewerkt.  

Voor de aanbesteding van een Raadsinformatiesysteem (RIS) zal door de griffie in samenspraak met 

de ambtelijke organisatie een procesvoorstel gedaan worden. Het ligt voor de hand om te starten met 

een presentatie door een aantal leveranciers.   

De door raadsleden te gebruiken apparatuur is afhankelijk van het  samen te kiezen RIS. De apparatuur 

die de raad gaat gebruiken is mede afhankelijk van het Raadsinformatiesysteem dat men kiest. 

 

Werkgroep Werkwijze raad 

Ten aanzien van de werk- en vergaderwijze raad werd gesproken over het vergadermodel. Welk model 

spreekt het meest aan (ook bij inwoners/de samenleving? Wat betekent dat bijvoorbeeld voor het 

politiek debat en wijze van inspreken. Geconcludeerd werd dat van beide gemeentes de positieve 

aspecten overgenomen zouden moeten worden. Om zich over een echt ander vergadermodel te laten 

informeren, zal wellicht een werkbezoek gebracht worden aan een andere gemeente. Voor de meer 

standaard producten  zal het VNG-model leidend zijn. 

Zoals we bij de inleiding al zagen, zal participatie en ook bij raad Dijk en Waard een belangrijk 

onderwerp worden. De vraag hoe de nieuwe raad zijn volksvertegenwoordigende rol gaat inrichten zal 

daarom mogelijk in een aparte werkgroep vorm gaan krijgen. Daarbij wordt de werkgroep 

Democratische Interactie en Participatie van Heerhugowaard om hulp/advies gevraagd, samen met 

enthousiaste raadsleden uit Langedijk.  

 

Werkgroep Processen en Procedures 

Bij bespreking van de producten, bleek in de praktijk het onderscheid met de werkgroep Werkwijze 

raad minder duidelijk dan in theorie aangenomen werd. Er is een breed scala aan onderwerpen 

besproken zoals: procedure afspraken rond indienen van moties; de rol van de raad bij 

beleidsontwikkeling en de plaats van participatie in dit proces; en over welke onderwerpen zal het 

college actief informatie aan de raad moeten geven.  

De griffie komt met een voorstel met een mogelijke herverdeling van de onderwerpen uit de 

werkgroepen Werkwijze Raad en Processen en Procedures.. 

 

Werkgroep P&C-cyclus 

Er wordt een brede variëteit aan onderwerpen besproken. Zo ging het over de vindbaarheid van 

beleids- en P&C-documenten, het aantal programma’s in de jaarstukken en de invulling van de 

rekenkamerfunctie, accountant en audit commissie. Een belangrijk aandachtspunt is de leesbaarheid 

en toegankelijkheid van de stukken. Het streven is op over een week of zes de eerste richtinggevende 

suggesties te bespreken. 

 

Werkgroep Inrichting Griffie 

Deze werkgroep heeft al doel te komen tot een goede ondersteuning van de gemeenteraad door de 

eigen ambtelijke organisatie, namelijk de griffie. 

Omdat dit een werkgroep is waarbij ook personele aspecten ten aanzien van de huidige 

griffiemedewerkers een rol spelen, is zorgvuldigheid van belang en daarom is niet altijd ondersteuning 

vanuit de griffie noodzakelijk. 

In aanwezigheid van de griffier van Heerhugowaard zijn alleen de praktische zaken besproken, zoals 

welke producten opgeleverd moeten worden: 

•  Indeling nieuwe griffie  

• Profiel nieuwe griffier 

• Profiel griffie medewerkers  

• Werving en selectie nieuwe griffier en (voorbereiden) benoeming (beoogd) griffier 

Hierna heeft de griffier de werkgroep verlaten en is onderling nog enige tijd doorgepraat. 



 

 

 

 

Bericht van Guido Enthoven: 

“ 

Bijgaand als afgesproken de link naar mijn proefschrift ‘Hoe vertellen we het de Kamer? Een empirisch onderzoek 

naar de informatierelatie tussen regering en parlement.’ Zie:  

https://research.tilburguniversity.edu/en/publications/hoe-vertellen-we-het-de-kamer-een-empirisch-

onderzoek-naar-de-inf 

  

En voor de liefhebbers van historische romans nog een andere suggestie. Onlangs is mijn boek verschenen: ‘De 

revolutie ligt op schema. Een gevaarlijke zoektocht naar de aard en werking van ideeën’. De roman speelt deels 

in het Leiden van de 21-ste eeuw en deels in het Parijs van vlak na de Franse Revolutie. Het boek is ook een 

literaire thriller en een ideeënroman; het schetst een verborgen geschiedenis van de eeuwige strijd tussen ideeën 

en macht. Het boek is te bekijken en te bestellen via: https://www.boekengilde.nl/boekenshop/de-revolutie-ligt-

op-schema/. 

  

Ik wens jullie veel succes en inspiratie bij de komende vormgeving van de nieuwe gemeente. 

Tot ziens, beste groet, 

  

Guido Enthoven 

“ 
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